

Spring-Summer 2013 Newsletter / Bulletin Printemps-Été 2013

News from the DisAbled Women's Network:

New Accessible Website - DAWN Canada launched a new, completely accessible website on March 28th. Check it out here: <http://www.dawncanada.net/>

Policy Dialogue - On April 17th, Bonnie Brayton, National Executive Director of DAWN-RAFH Canada, participated in a policy dialogue convened by the [Episodic Disabilities Network](#) (EDN) in Ottawa to develop a strategy to help the millions of Canadians living with episodic disabilities to fully and productively participate in the workforce.

HUMA Parliamentary Committee - On April 16, 2013 Carmela Hutchison, President of the DisAbled Women's Network of Canada and Bonnie Brayton, Executive Director of the DisAbled Women's Network of Canada presented at the [HUMA Parliamentary Committee](#) in Ottawa on employment opportunities for persons with disabilities.

Moving Forward Together: National Victims of Crime Forum - On April 18th and 19th, 2013, Bonnie Brayton, National Executive Director of DAWN-RAFH Canada participated in a [Forum by the Office of the Federal Ombudsman for Victims of Crime](#) as part of a working group, bringing together over 150 victims and other key stakeholders to discuss the path forward. Though the analysis of the discussions and recommendations are ongoing, participants expressed a strong desire to see significant and immediate changes to Canada's laws, policies and services for victims.

World Elder Abuse Awareness Day - To mark World Elder Abuse Awareness Day, Bonnie Brayton, National Executive Director of DAWN-RAFH Canada, attended a [press conference](#) on June 10th organized by the [Canadian Association for Community Living \(CACL\)](#) in Toronto. The Honourable Alice Wong, Minister of State for Seniors was present to launch a DAWN-RAFH Canada and CACL's pan-Canadian community development project "**Preventing and Responding to Elder Abuse in the Lives of People with Disabilities and Deaf People**".

Release of Plan Canada Report - DAWN Canada contributed their expertise in the writing of Plan Canada's report titled "[A Girl's Right to Learn Without Fear: Working to End Gender-Based Violence at School](#)". This report explores how 'gender-based violence is a major and critical factor threatening the education of children, and particularly girls'.

Release of Report "Women with Disabilities & Breast Cancer Screening: An Environmental Scan" - On June 19th, DAWN-RAFH Canada and the [Canadian Breast Cancer Network \(CBCN\)](#) held a press conference to launch a significant report entitled "[Women with Disabilities & Breast Cancer Screening](#)" that identifies barriers to adequate breast cancer screening for women with disabilities and Deaf women in Canada, as well as recommendations for improving access. This press conference coincided with a two-day national meeting about a pan-Canadian project by DAWN-RAFH Canada and the [Canadian Association for Community Living \(CACL\)](#) that examines cancer screening and prevention practices for people with disabilities and Deaf people in order to highlight existing barriers to health services with respect to cancer screening.



[Bonnie Brayton, National Executive Director of DAWN-RAFH Canada, at the World Elder Abuse Awareness Day press conference on June 10th. / Bonnie Brayton, Directrice exécutive nationale de DAWN-RAFH Canada, lors de la conférence de presse pour la Journée internationale de sensibilisation pour contrer les abus envers les personnes âgées le 10 juin.]

Updates, events & more! Mises à jour, événements et beaucoup plus!



Nouvelles du réseau d'action des femmes handicapées:

Nouveau site Web accessible - DAWN-RAFH Canada a lancé son nouveau site Internet complètement accessible, le 28 mars 2013. Visitez-le ici: <http://www.dawncanada.net/>

Dialogue politique - Le 17 avril, Bonnie Brayton, la directrice exécutive nationale de DAWN-RAFH Canada, a participé à une [dialogue politique](#) convoquée par le [Réseau des invalidités épisodiques \(RIE\)](#) à Ottawa pour élaborer une stratégie pour aider les millions de Canadiens qui vivent avec des invalidités épisodiques de participer pleinement et de façon productive dans la vie active.

Ensemble, vers l'avenir : Forum du Bureau de l'ombudsman fédéral des victimes d'actes criminels - Le 18 et 19 avril, Bonnie Brayton, Directrice exécutive nationale de DAWN-RAFH Canada a participé à un [Forum](#) convoqué par le bureau de l'ombudsman fédéral des victimes d'actes criminels comme partie d'un groupe de travail, dans le cadre duquel plus de 150 victimes et autres intervenants clés ont discuté des mesures à prendre pour l'avenir. L'analyse des discussions et des recommandations n'est pas terminée, mais les participants souhaitent ardemment que des modifications importantes soient apportées sans délai aux lois, aux politiques et aux services du Canada relatifs aux victimes.

Comité parlementaire - Le 16 avril, Carmela Hutchison, présidente de DAWN-RAFH Canada et Bonnie Brayton, Directrice Exécutive Nationale de DAWN-RAFH Canada ont présenté au [Comité parlementaire](#) sur les possibilités d'emplois pour les personnes handicapées à Ottawa.

La Journée de sensibilisation aux abus envers les aînés - Pour souligner la Journée de sensibilisation aux abus envers les aînés, Bonnie Brayton, Directrice exécutive nationale de DAWN-RAFH Canada, était présente à une [conférence de presse](#) le 10 juin de [L'association canadienne pour l'intégration communautaire \(ACIC\)](#) à Toronto. L'honorable Alice Wong, ministre d'État aux Aînés était présente pour le lancement du projet de développement communautaire pancanadien «**Prévention et réponse aux abus envers les aînés dans la vie des personnes handicapées et des personnes Sourdes**» de DAWN-RAFH Canada et l'ACIC.

Publication d'un rapport avec Plan Canada - RAFH Canada ont apporté leur expertise à la rédaction du rapport de Plan Canada intitulé "[Le droit d'une fille d'apprendre sans peur: Lutter pour mettre fin à la violence basée sur le genre en milieu scolaire](#)". Ce rapport explore la façon dont la «violence fondée sur le sexe est un facteur important et critique qui menace l'éducation des enfants, et en particulier les filles.»

Publication du rapport: “Femme en situation de handicap et Femme en situation de handicap et le cancer du sein” - Le 19 juin, DAWN-RAFH et le [Réseau canadien du cancer du sein \(RCCS\)](#) ont tenu une conférence de presse pour la publication d'un rapport important intitulé « [Femme en situation de handicap et le cancer du sein](#) » qu'identifie les obstacles au dépistage adéquat du cancer du sein pour les femmes handicapées et les femmes Sourdes au Canada, ainsi que des recommandations pour améliorer l'accès. Cette conférence de presse a coïncidé avec une réunion nationale par rapport au projet pancanadien de DAWN-RAFH Canada et l'ACIC qui examine le dépistage du cancer et des pratiques de prévention pour les personnes en situation de handicap et les personnes Sourdes afin de souligner les barrières actuels aux services de santé concernant le dépistage du cancer.

In the news / Dans les nouvelles:

Betty Anne Gagnon - Betty Anne Gagnon was a woman with an intellectual and a visual impairment who died on November 20, 2009, at age 48, while under the care of her sister Denise and brother-in-law Michael Scriven. They are awaiting sentencing on charges of failure to provide the necessities of life. [Betty Anne Gagnon's case](#) is another example of the violence and abuse experienced by women with disabilities.

Batwheel arrive sur le web - La [websérie Batwheel](#) raconte les aventures d'une superhéroïne en fauteuil roulant. Elle se bat contre le vilain Système. Derrière le masque de Batwheel se cache Maxime D. Pomerleau. Cette dynamique héroïne du quotidien, atteinte du syndrome de McCune-Albright, donne avec humour un nouveau visage aux personnes handicapées.

Carolyn Piro on life after a devastating spinal cord accident - Carolyn Piro, web intern at Chatelaine magazine, was a circus performer and waitress [when a training accident](#) left her with spinal chord injury that rendered her quadriplegic.

Marche contre l'euthanasie à Québec - Le [Rassemblement québécois contre l'euthanasie](#) est un organisme sans but lucratif qui a comme mission de contrer toute tentative d'introduire de quelque façon que ce soit l'euthanasie et le suicide assisté dans notre système de santé québécois.

High River woman killed trying to help a friend - [Jacqui Brocklebank was swept up in the floodwaters](#) in High River on Thursday, June 18th during the flooding in Alberta. The 33-year-old had cerebral palsy and was well known to residents as she often walked around the town and stopped in for a chat with people she knew.

Updates, events & more! Mises à jour, évènements et beaucoup plus!



Upcoming events / Événements à venir

[Brain Injury Association of Canada 10th Annual Conference / Conférence annuelle de l'Association canadienne des
lésés cérébraux 2013](#)

September 25 - 27 / 25 - 27 septembre 2013

[Quebec Summer Special Olympic Games 2013 / Jeux d'été 2013 d'Olympiques spéciaux Québec](#)

July 4 - 7, 2013 / 4 - 7 juillet 2013

*Copyright © 2013 DisAbled Women's Network of Canada - Réseau d'Action des Femmes Handicapées
Canada, All rights reserved.*